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Na sastanku gradona~elnika
Bijeqine Mi}e Mi}i}a sa pred-
stavicima Odjeqewa za privredu i
poqoprivredu, Komisije za poqo-
privredu i selo i Udru`ewa poqo-
privrednih proizvo|a~a sela
Semberije, predstavnici Gradske
uprave su jo{ jednom zatra`ili da
otkupqiva~i p{enice preispitaju
ponu|eni iznos za otkup p{enice i
da pove}aju minimalnu cijenu na 35
pfeninga po kilogramu p{enice.
Poqoprivredni proizvo|a~i }e,

zasigurno, biti u krajwe te{kom
polo`aju ukoliko cijena od 33
pfeninga, koju je ponudila ve}ina
otkupqiva~a, ostane nepromijewe-
na.

Gradska uprava Grada Bijeqina je
i prije ovog sastanka bila u kontak-
tu sa otkupqiva~ima hqebnog `ita
i u kontinuitetu zahtjevala od wih
da pove}aju otkupnu cijenu ovogo-
di{weg roda p{enice.

U~esnici sastanka su ocijenili da
je glavni krivac za ovakvo stawe

Direkcija za robne rezerve, s
obzirom da nije ispunila jednu od
najva`nijih uloga zbog kojih je osno-
vana - regulaciju tr`i{nih kretawa
i spre~avawe monopolskog
pona{awa, kao i da bi mnogo mawe
problema bilo da su otkupqiva~i
odredili cijenu p{enice prije
`etve.

Zajedni~ki zakqu~ak je, tako|e, da
bi u narednom periodu trebalo
odr`ati tematski sastanak sa pred-
stavnicima republi~kih min-
istarstava poqoprivrede, {umarst-
va i vodoprivrede, odnosno,
trgovine i turizma, kao i
Ministarstva spoqne trgovine i
ekonomskih odnosa Bosne i
Hercegovine na kojem }e biti anal-
izirano cjelokupno stawe u poqo-
privredi, ukqu~uju}i problem
otkupnih cijena poqoprivrednih
proizvoda i katastrofalne
posqedice ovogodi{we su{e i grada
na poqoprivrednu proizvodwu u
Republici Srpskoj.

SASTANAK POQOPRIVREDNIKA SA PREDSTAVNICIMA 
GRADSKE UPRAVE

Odobren izvoz kromira iz BiH u EU
DOBRE VIJESTI ZA POQOPRIVREDNIKE

Poqoprivrednim proizvo|a~ima
iz Bosne i Hercegovine odobren je
izvoz krompira u zemqe Evropske
unije, potvrdili su iz Delegacije
EU u BiH. 

Naime, odluka Evropske komisije
kojom je BiH progla{ena za zemqu u
kojoj nema prstenaste trule`i

krompira objavqena je u
"Slu`benom listu EU", ~ime je i
zavr{en proces izdavawa dozvole
BiH da izvozi krompir u EU.

U saop{tewu Delegacije EU u
BiH isti~u da proizvo|a~i iz BiH
sada mogu po~eti izvoz, kao i da EU
pozdravqa ovo dostignu}e. - O~ekuje

se da }e to doprinijeti pove}awu
izvoznih mogu}nosti BiH, kao i
konkurentnosti i rastu tog sektora,
te donijeti pogodnosti za cijelu
zemqu i pozitivne efekte", naveli
su iz Delegacije EU u BiH.
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Ni nesnosne vreline ne
remete proizvodwu

RUDNIK I TERMOELEKTRANA UGQEVIK

Zaposleni u Rudniku i termoelek-
trani Ugqevik, i pored jako visokih
temepratura,  uspijevaju da ostvare
visok nivo proizvodwe. U ovom ugqe-
vi~kom gigantu isti~u da zaposleni u
ugqevi~kom rudniku ne mogu da dozv-

ole sebi luksuz da u toku godine ne
rade vi{e od projektovnih sto
ki{nih dana. Iako se u ovom periodu
na povr{inskom kopu ,,Bogutovo
selo" radi uz ote`ane uslove i sa
naporom, poslovi se obavqaju punom

parom. 
- Daleko od toga da su uslovi za rad

idealni, ali ~inimo sve da obezbijed-
imo {to kvalitetnije uslove ruko-
vaocima rudarske mehanizacije. U
proteklim godinama opremili smo
stariju mehanizaciju klima -
ure|ajima, a nabavqen je i odre|en
broj najmodernijih bagera i dampera,
ka`e Reqa Dragi}, rukovodilac
radne jedinice rudnik u ZP RiTE
Ugqevik. 

Prema wegovim rije~ima, nemogu}e
je cijeli dan kopati jalovinu i ugaq
na povr{inskom kopu bez klima
ure|aja u ma{inama. 

- Boravak u pregrijanoj meha-
nizaciji dovodi do ote`anog
funkcionisawa i mogu}nosti pada
koncentracije. Dali smo saglasnost
nadzorno - tehni~kom osobqu, da
ma{ine, u kojima klime nisu trenut-
no u funkciji, u periodu od 10 do 18
~asova ne rade, rekao je Dragi}. 

Nehumani uslovi na ugqevi~kom
rudniku, zbog visokih temperatura,
su u elektroma{inskoj radionici
gdje se popravqa mo}na rudarska meh-
anizacija. Rukovodstvo rudnika je
preporu~ilo radnicima da u toku
najtoplijeg dijela dana obavqaju samo
hitne popravke, a da druge kvarove
saniraju u ve~erwim ili jutarwim
~asovima. U RiTE isti~u da su
obezbije|ene  dovoqne koli~ine
za{titnih napitaka, prije svega
rashla|ene vode, kao i mlijeka. 

Dragi} ka`e da  se u ovoj godini
posti`e projektovana grani~na dubi-
na u Ju`nom reviru, gdje su uslovi
rada izuzetno te{ki, ali da je posli-
je pro{logodi{wih majskih i avgus-
tovskih poplava  sada situacija
daleko boqa i na zadovoqavaju}em
nivou. Kapaciteti depoa
Termoelektrane, sa oko 250.000 tona
ugqa,  gotovo su popuweni. 

Prema rije~ima Zorana
\urkovi}a, in`ewera za opti-

mizaciju i pode{avawe tehnolo{kog
procesa i RJ Termoelektrana, visoke
dnevne temperature u julu 2015.
godine zna~ajno ote`avaju odvijawe
procesa proizvodwe elektri~ne
energije u TE Ugqevik. 

Wihov uticaj, kako ka`e, ogleda se
u ote`anom radu osobqa,
pogor{anim radnim parametrima
nekih postrojewa, kao i pove}anom
riziku od po`ara u pojedinim pogo-
nima. Visoke temperature spoqa{we
sredine stavqaju na svojevrstan test
sve sisteme za hla|ewe postrojewa. U
ugqevi~kom gigantu isti~u da je, uz
propisane maksimalno dozvoqene
radne temperature uqa, le`ajeva,
motora, prenosnika, transformatora
i druge opreme, ~esto potrebno pre-
duzimati dodatne mjere za hla|ewe
opreme. Jedan od na~ina je dovo|ewe
mlaza vazduha pod pritiskom iz kom-
presora, odnosno mre`e op{te
potro{we. Potro{wa tehni~ke
rashladne vode tako|e raste, {to
pred postrojewe za hemijsku
pripremu vode stavqa zahtjev za
pove}awem proizvodwe dekarbonizo-
vane vode. I pored ovih problema,
poja~anim anga`ovawem zaposlenih
odr`ava se visok nivo proizvodwe i
isporuke elektri~ne energije.  Od
po~etka godine, zakqu~no sa 22. julom
u mre`u smo predali 873.672 MWh
elektri~ne energije, a od po~etka
jula     104.416 MWh. Neplanirani zas-
toj prouzrokovan pucawem cijevi na
{irmovskom pregrija~u pare, od 21.34
~asova 6. jula do 12:39 ~asova 11. jula
2015. godine doveo je do ni`e
mjese~ne proizvodwe od planirane. 

- Trenutnom dinamikom, do kraja
mjeseca ostvari}emo pribli`no 96
odsto ispuwewe planirane proizvod-
we od 164 000 MWh za jul, odnosno
pribli`no 103,5 odsto ispuwewe
godi{weg plana na nivou kraja  jula",
rekao je \urkovi}. Z.K.
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 Rade Jovi}, jedan je od brojnih prodavaca vo}a i povr}a na bijeqinskoj Zelenoj
pijaci. Ovim poslom, iako je po zanimawu alatni~ar, po~eo je da se bavi iz nu`de, jer
nakon otkaza do dana dana{weg nije na{ao posao u struci

Nakon otkaza, sam sebi
rije{io posao

RADE JOVI], PRODAVAC VO]A I POVR]A NA ZELENOJ PIJACI

Koliko dr`ava brine o ~lanovi-
ma porodica poginulih, upravo je
dovoqan primjer ovog mladog, 40-
godi{weg ~ovjeka, koji nema
nikakvu privilegiju da bio dobio
posao, ~ak  ni kao dijete poginulog
borca.

Jovi} ka`e da se vodi na evidenci-
ji bijeqinskog Biroa za
zapo{qavawe, gdje je dospio nakon
{to je nakon 14 godina rada dobio

otkaz, kao i svi ostali radnici
bijeqinskog ,,Panafleksa".

- Dugo sam bio bez posla. Niko me
nikada nije ni pozvao na razgovor, a
kamoli da mi je ponu|en posao. 

Dugo sam razmi{qao {ta }u i
kako }u. Shvatio sam da moram da se
oslonim na sebe samog. Tako sam
odlu~io da krenem sa tezgom na
Zelenoj pijaci, iako sam gradsko
dijete i nisam imao nikakvog
iskustva sa prodajom, niti uzgojem

vo}a i povr}a, ka`e Rade Jovi}.
Na pijaci radi ve} vi{e od dvije

godine, a u poslu mu poma`e majka,
koja ih je oboje izdr`avala od penz-
ije i invalidnine od ukupno 700 kon-
vertibilnih maraka.

- Nisam mogao da dozvolim da nas
majka izdr`ava. Imam djevojku, ali
jo{ ne razmi{qam da se o`enim, jer
nemam dovoqno prihoda. 

Na pijaci sam prvu godinu bio

stalno na nuli i dugo je trebalo da
bih koliko - toliko stekao  mu{ter-
ije, ka`e Jovi}. 

Prema wegovim rije~ima, sada je
ve} malo lak{e, ne{to malo se i
zaradi, ali to je, kako ka`e,  sitno,
jer je konkurencija velika i mnogo je
lak{e onima  koji na pijaci rade 20-
tak godina i imaju svoje stalne
kupce. 

Robu, i to uglavnom u mawim
koli~inama kako ne bi bio u minusu,

nabavqa od wemu poznatih i prov-
jerenih semberskih proizvo|a~a i
nastoji da kupcima prodaje
kvalitetne proizvode. 

- Kupci mogu sami da biraju.
Garantujem za kvalitet i `elim da
mi  mu{terije ponovo do|u i budu
zadovoqni. To mi je najva`nije i to
je formula uspjeha u ovom poslu,
rekao je Jovi}. 

Kako ka`e povremeno radi neke

sezonske poslove, ako ga anga`uje
neko od bijeqinskih privatnika. 

- Nedavno sam radio u svojoj stru-
ci na Rudniku i termoelektrani  u
Ugqeviku,  preko jednog preduze}a
koje je tamo dobilo posao. 

Nadam se da }u se zaposliti i da }u
raditi u svojoj struci i jo{ ne gubim
nadu, nagla{a Rade Jovi}.
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Smawiti siroma{tvo i 
diskriminaciju `ena

EKONOMSKO OSNA@IVAWE @ENA

U posqedwe tri godine Fondacija
,,Lara,, realizuje projekat
,,Ekonomsko osna`ivawe `ena,,. Ciq
je da se promovi{e preduzetni{tvo i
ekonomsko osna`ivawe `ena, kao i

da se smawi siroma{tvo i diskrimi-
nacija me|u `enama kroz pru`awe
podr{ke pojedincima i grupama da se
aktivno ukqu~e u ekonomske

aktivnosti lokalne zajednice.
-Tokom realizacije projekta

odr`ano je vi{e obuka za `ene za
razvijawe poslovnih ideja i
zapo~iwawe sopstvenog biznisa.

@ene su nakon obuke imale
mogu}nost da apliciraju za dobijawe
socijanih grantova, nagla{eno je u
saop{-tewu za javnost Fondacije

,,Lara,,. Kako se daqe tvrdi, do sada je
dodijeqeno {est socijalnih grantova
za `ene. Rije~ je o nabavci plasteni-
ka, p~ela i p~elarske opreme,
sto~nog fonda i sitne mehanizacije.
Ostalo je da se u septembru podijeli
jo{ {est grantova. 

Korisnice grantova imaju obavezu,
da u roku od godinu dana, vrate 20
posto od doniranih sredstava
lokalnoj zajednici u humanitarne
svrhe. Najve}i dio bi}e vra}en u
poqoprivrednim proizvodima, koji
}e biti iskori{teni u Narodnoj
kuhiwi za pripremu obroka za soci-
jalno ugro`eno stanovni{tvo.

- Drugi dio povrata bi}e dat
Sigurnoj ku}i u Bijeqini za pomo}
`rtvama nasiqa u porodici, pre-
cizirano je u saop{tewu za javnost.

Paprika roga za izvoz
NA IMAWU U CRWELOVU

Vlasnik Prehrambene industrije
,,Sava-Semberija" Milorad Krsti}
izjavio je da ova fabrika mo`e da
otkupi svo doma}e povr}e i da je

plasira na evropsko tr`i{te.
Krsti} je sa gradona~elnikom
Bijeqine Mi}om Mi}i}em posjetio
doma}instvo Mladena Mitrovi}a u
zaseoku Vruqa u Dowem Crwelovu,
kako bi se na licu mjesta upoznao o
stawu u oblasti proizvodwe povr}a.
On je ocijenio da treba anga`ovati
stru~wake kako bi se rije{io
agrotehni~ki problem proizvodwe
vrlo tra`ene paprike roge, koja god-
inama unazad ne uspijeva da se
proizvede u Semberiji. Krsti} je
naglasio da je za dobar rad
prera|iva~a neophodna stabilna
poqoprivredna proizvodwa i da pod
uslovima obezbije|enog kontinuite-
ta i kvaliteta doma}i proizvo|a~i
povr}a imaju neograni~enu
mogu}nost plasmana svojih proizvoda
za preradu i prodaju na evropskom

tr`i{tu.
Gradona~elnik Mi}i} rekao je da

se problem u uzgoju paprike roge
poku{ao rije{iti nabavkom
kvalitetenog rasada, ali da su popla-
va pro{le i su{a ove godine umaw-
ile kvalitet proizvodwe.

On je najavio da }e biti tra`eno
anga`ovawe nauke i struke da bi se
otkrile sorte i za{titna sredstva
koja omogu}avaju uzgoj ovog povr}a u
Semberiji.

Doma}in Mladen Mitrovi} smatra
da jedno od rje{ewa ovog problema
mo`e da bude preno{ewe iskustava
iz Makedonije u proizvodwi paprike
roge i u uslovima tropskih vru}ina
koje ove godine vladaju u regionu.


